



SPECIAL CITY COUNCIL AGENDA

Special City Council Meeting
Wednesday, July 10, 2019
Tom Davies Square - Council Chamber

MAYOR BRIAN BIGGER, CHAIR

2:00 p.m. OPEN SESSION, COUNCIL CHAMBER

City of Greater Sudbury Council and Committee Meetings are accessible and are broadcast publically online and on television in real time and will also be saved for public viewing on the City's website at: <https://agendasonline.greatersudbury.ca>.

Please be advised that if you make a presentation, speak or appear at the meeting venue during a meeting, you, your comments and/or your presentation may be recorded and broadcast.

By submitting information, including print or electronic information, for presentation to City Council or Committee you are indicating that you have obtained the consent of persons whose personal information is included in the information to be disclosed to the public.

Your information is collected for the purpose of informed decision-making and transparency of City Council decision-making under various municipal statutes and by-laws and in accordance with the *Municipal Act, 2001, Planning Act, Municipal Freedom of Information and Protection of Privacy Act* and the City of Greater Sudbury's *Procedure By-law*.

For more information regarding accessibility, recording your personal information or live-streaming, please contact Clerk's Services by calling 3-1-1 or emailing clerks@greatersudbury.ca.

MOMENT OF SILENT REFLECTION

ROLL CALL

DECLARATIONS OF PECUNIARY INTEREST AND THE GENERAL NATURE THEREOF

Resolution to temporarily suspend the rules of procedure of the City of Greater Sudbury Procedure By-law 2019-50 for the portion of the Special City Council meeting of July 10, 2019 that relates to those matters on the Standard of Care - Safe Drinking Water Act Training portion of the agenda. (Requires Two-Thirds Majority)
(RESOLUTION PREPARED)

STANDARD OF CARE - SAFE DRINKING WATER ACT TRAINING

Standard of Care - Safe Drinking Water Act Training
(ELECTRONIC PRESENTATION) (FOR INFORMATION ONLY)

OVERVIEW:

This facilitated course will be delivered by Venkat Ramani, WCWC Trainer.

LEARNING OBJECTIVES:

- Understanding oversight responsibilities as a councillor
- Section 19 of the Safe Drinking Act - legal responsibilities and due diligence
- The multi-barrier approach to drinking water safely
- Risk management & risk assessment
- Challenges to providing safe water
- Pathogenic organisms: the greatest tangible risk
- Case studies of waterborne disease outbreaks
- Achieving a culture of prevention & eliminating complacency

COURSE LENGTH:

This is a three hour course.

Section 1 - Introduction

Section 2 - Risk Management

Section 3 - Case Studies

Section 4 - What Do I do Now?

MEMBERS' MOTIONS

ADDENDUM

CIVIC PETITIONS

QUESTION PERIOD

ADJOURNMENT



RÉUNIONS EXTRAORDINAIRES DU CONSEIL MUNICIPAL

ORDRE DU JOUR

Réunion des Réunions extraordinaires du Conseil municipal

10 juillet 2019

Place Tom Davies - Salle du Conseil

MAYOR BRIAN BIGGER, PRÉSIDENT(E)

14 h RÉUNION PUBLIQUE, SALLE DU CONSEIL

Les réunions du Conseil de la Ville du Grand Sudbury et de ses comités sont accessibles et sont diffusés publiquement en ligne et à la télévision en temps réel et elles sont enregistrées pour que le public puisse les regarder sur le site Web de la Ville à l'adresse <https://agendasonline.greatersudbury.ca>.

Sachez que si vous faites une présentation, si vous prenez la parole ou si vous vous présentez sur les lieux d'une réunion pendant qu'elle a lieu, vous, vos commentaires ou votre présentation pourriez être enregistrés et diffusés.

En présentant des renseignements, y compris des renseignements imprimés ou électroniques, au Conseil municipal ou à un de ses comités, vous indiquez que vous avez obtenu le consentement des personnes dont les renseignements personnels sont inclus aux renseignements à communiquer au public

Vos renseignements sont recueillis aux fins de prise de décisions éclairées et de transparence du Conseil municipal en vertu de diverses lois municipales et divers règlements municipaux, et conformément à la *Loi de 2001 sur les municipalités*, à la *Loi sur l'aménagement du territoire*, à la *Loi sur l'accès à l'information municipale et la protection de la vie privée* et au *Règlement de procédure* de la Ville du Grand Sudbury.

Pour obtenir plus de renseignements au sujet de l'accessibilité, de la consignation de vos renseignements personnels ou de la diffusion en continu en direct, veuillez communiquer avec le Bureau de la greffière municipale en composant le 3-1-1 ou en envoyant un courriel à l'adresse clerks@grandsudbury.ca.

MOMENT DE SILENCE

APPEL NOMINAL

DÉCLARATION D'INTÉRÊTS PÉCUNIAIRES ET LEUR NATURE GÉNÉRALES

Résolution de suspension temporaire des règles de procédure aux termes du règlement de procédure 2019-50 de la Ville du Grand Sudbury pour la partie de la réunion extraordinaire du Conseil municipal tenue le 10 juillet 2019 qui porte sur les questions relatives à la partie de formation sur le degré de diligence – Loi sur la salubrité de l'eau potable à l'ordre du jour. (Nécessite la majorité des deux tiers des voix)
(RÉSOLUTION PRÉPARÉE)

DEGRÉ DE DILIGENCE - SALUBRITÉ DE L'EAU POTABLE

Degré de diligence - salubrité de l'eau potable
(PRÉSENTATION ÉLECTRONIQUE) (A TITRE D'INFORMATION)

APERÇU

Ce cours sera animé par Venkat Ramani, formateur du CWAE.

OBJECTIFS D'APPRENTISSAGE

- Comprendre les responsabilités de surveillance à titre de conseillers municipaux;
- Article 19 de la Loi sur la salubrité de l'eau potable – responsabilités légales et diligence raisonnable
- Approche des barrières multiples pour boire de l'eau en toute sécurité;
- Gestion des risques et évaluation des risques;
- Défis quant à fournir une eau salubre;
- Organismes pathogènes : le plus grand risque tangible;
- Études de cas d'éclosions de maladies hydriques;
- Parvenir à une culture de prévention et éliminer le laisser-aller.

DURÉE DU COURS

Il s'agit d'un cours de trois heures.

Section 1 – introduction

Section 2 – gestion des risques

Section 3 – études de cas

Section 4 – qu'est-ce que je fais à présent?

MOTIONS DES MEMBRES

ADDENDA

PÉTITIONS CIVIQUES

PÉRIODE DE QUESTIONS

LEVÉE DE LA SÉANCE